
   

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Mandag den 20.11.23 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 17.30-20.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH) (fra kl. 19.00), Henrik 

Overgaard Juhl (HJ), Birgit Torbøl 

Beenfeldt (BB), Carsten Keller Hansen 

(CH), Marlene Damgaard (MD), Monika 

Bukhave Fruergaard (MF), Henrik 

Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg (VB), 

Brian Rasmussen (BR), Lillian Krarup 

(LI), Mads Medom Madsen (MA) 

 

Elevrådet: Mira 

 

Afbud: Marlene Damgaard, Birgit Torbøl 

Beenfeldt, Marie (elevråd) 

 

Fraværende:  

 

 

 



1. Temadrøftelse (30 min) 

 

Digitale medier – vi skal have præciseret, 

hvad det er, vi skal arbejde med. 

Hvad er vigtigt, hvad er skoleansvar, hvad 

er forældreansvar? 

 

Bilag: 

 

Kort oplæg om hvordan skolen arbejder med digitale medier.  

Arbejdet med det digitale, er skrevet ind i fagenes formål. 

Ung Herning har er formidlerteam, der er inde med oplæg for 

elever og forældre på hhv. 4., 6. og 8. årgang.  

Derudover har UngHerning lavet et materiale til brug på 2. 

årgang, man kan anvende. (Film og forældrefolder). 

 

Kort inspirationsfilm blev vist. 

 

Derudover er der regler for brug af mobiltelefoner i hhv. SFO, 

indskoling, mellemtrin og udskoling. 

 

Det nye værktøj med inddragelse af telefonen i udskolingen, har 

fungeret rigtig fint. 

Eleverne i udskolingen har telefonerne i middagspausen, de 

bruger den til at betale med i caféen og er også sociale med 

telefonen.  

Skærmfri SFO fungerer rigtig godt og børnene er glade for det. 

Der bruges skærm én gang om måneden. 

 

De udfordringer, der er oplevet på skolen, har typisk været 

omkring brug af de sociale medier, TikTok, Snapchat.  

Der har også været en episode omkring SmartWatches, som kan 

det sammen som en mobiltelefon. 

 

Der kan godt opstå konflikter via telefonen, hvor man kan 

skrive ting til hinanden og piske en stemning op. Man kan blive 

påtvunget at være med i grupper, man ikke har lyst til. 

 

Drøftelse af om der mangler kommunikation omkring digitale 

medier til forældrene. 

Husk at have digitale medier med til forældremøder allerede fra 

0. klasse og når SB-medlemmerne kommer ud på 

forældremøderne. 

 

Idé: oplæg til eleverne fra elever, der har oplevet, at 

kommunikation gik galt. Fx hos Center for Digital Pædagogik. 

 

Opfølgning på næste møde. 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

 

Mira har været med på UMR-kursus 

(Undervisningsmiljørepræsentantkursus) 

De har drøftet mulighed for flere arbejdsstationer med mulighed 

for ro, særligt i udskolingen. 

Toiletterne i udskolingen er blevet drøftet, 

elevrådsrepræsentanterne synes ikke det er et problem på 

Snejbjerg Skole. 



3. Principper. (30 min) 

 

(Princippet om kommunikation om 

skolebestyrelsens virke, drøftes, revideres 

og besluttes. Afventer drøftelse med 

klasseforældreråd.) 

 

Princip omkring cykling i revideret form 

drøftes og besluttes. 

 

Princip om formidling af materialer. 

Drøftelse og beslutning. 

 

Princip om SFO, drøftelse og beslutning, 

samt orientering omkring mål- og 

handleplan 

 

 

Bilag: 

Principper 

 

Princip omkring cykling blev godkendt.  

 

Princip om formidling af materialer blev drøftet.  

Tilføjelse: Materialer skal formidles gennem skolens kontor. 

Princippet godkendes med denne tilføjelse. 

 

Princip om SFO 

Mads gav et oplæg omkring fritidspædagogikken, der bliver 

indskrevet i Børne-Ungepolitikken.  

Snejbjerg Skole har været med til at lave det fritidspædagogiske 

arbejdsgrundlag i Herning Kommune. Der er lavet fem 

pejlemærker, hvor SFO-pædagogerne har uddybet hvordan vi 

arbejdet med dette på Snejbjerg Skole 

1. Barnet og den unges perspektiv 

2. Forældresamarbejdet 

3. Sammenhæng og helhed 

4. Fritidspædagogisk faglighed 

5. Ledelse tæt på praksis 

 

Der er lavet en mål- og indholdsbeskrivelse, der skal ligge på 

skolens hjemmeside. 

 

Tilføjelse omkring morgen-SFO og overgangen, samt 

overgangen fra førskole til skole/SFO. 

 

Princip for Snejbjerg Skoles SFO blev drøftet.  

Der er pillet en linje ud omkring lektielæsning, da vi ikke 

tilbyder dette.  

Tilføjelse:  

Ramme: Herning Kommunes fritidspædagogiske 

arbejdsgrundlag tilføjes. 

Med den tilføjelse godkendes princippet. 

 

Artikel om fritidspædagogik sendes med referatet.  

Pause 10 min  

4. National trivselsmåling (10 min) 

 

Kort info i form af en sammenligning i fht 

landsplan, ikke en detaljeret gennemgang. 

 

 

Kort gennemgang af de overordnede data i årets trivselsmåling.  

Den nationale trivselsmåling er foretaget i foråret 2023 og 

bruges af lærerne i årgangsteamet som et led i det fortløbende 

arbejde med elevernes trivsel. 

4. Budget (10 min). 

 

Budget 2023 Snejbjerg Skole og SFO. 

 

Bilag:  

Budgetudskrifter Snejbjerg Skole og SFO 

 

Udskifterne er udsendt til gennemsyn.  

Skolen forventer at komme ud med et minus på 1,5 million.  

 

Konsekvensen af dette er blandt andet, at vi har ændret i 

inklusionsmidlerne og oprettet mellemformen Balancen. 

Skolesekretæren er varslet ned i tid. 

En lærer går på efterløn til jul og stillingen genbesættes ikke. 

 

Økonomien vil være et issue i forhold til kommende års 

planlægning. 

Grundigere drøftelse af dette til SB-mødet i januar. 



5. Skoleudviklingssamtale 23-24 (15 

min). 

 

Orientering og drøftelse. 

 

 

Bilag:  

Se referat fra seneste 

skoleudviklingssamtale på skolens 

hjemmeside under menupunktet ”Om 

skolen” 

 

Skoleudviklingssamtalen er datosat i januar.  

Monika deltager i samtalen.  

 

Punktet skal med på næste SB-møde. 

6. Opfølgning på deltagelse i Tour de 

bestyrelse (15 min). 

 

Er der noget fra Tour de bestyrelse, der 

skal tages op på et kommende 

skolebestyrelsesmøde? 

 

Det var et super fedt oplæg fra Imran Rashid. 

7. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Fra samrådet. 

- SFO, herunder fysiske rammer for SFO, 

miniklub og klub. 

- Orientering omkring sag fra skole og 

SFO. 

 

 

Orientering om sag. 

 

Samrådet – det der fyldte mest til dette møde, var det 

fritidspædagogiske arbejdsgrundlag.  

Indlæg om ressourcetildelingsmodellen, der skal revideres til 

foråret. 

 

SFO – der skal foretages støjmålinger, da der er meget larm, 

særligt i Miniklubben. 

Der arrangeres juleture i SFO til hhv. Øster Skovgård og 

HerningCenteret. 

 

 

8. Eventuelt. (5 min) 

 

 

9. Næste møde. 

 

Mandag den 15. januar kl. 18-20.30 

Budget 

Skoleudviklingssamtalen 

Skolebestyrelsesvalg 

Princip om overflytning 

De fysiske rammer 

 


